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VOORSTEL AAN HET COLLEGE VAN DE GEMEENTE ROERMOND

Onderwerp: Kermis Swalmen 2020
Zaaknummer: 81243-2020
Datum: 20 juli 2020

Inleiding

In de periode van vrijdag 18 september 2020 tot en met woensdag 23 september 2020 is de kermis 
voorzien in de kern Swalmen. Voorgesteld wordt om de kermis dit jaar in Swalmen niet te organiseren.

De uitbraak van het coronavirus dat begin 2020 ons land trof en de ingestelde maatregelen ter 
voorkoming van verdere verspreiding van dit virus heeft ertoe geleid dat de maatschappij vooralsnog 
anders met zaken moet omgaan. In afwachting van een vaccin of geneesmiddel dat het virus effectief 
kan bestrijden worden we geconfronteerd met de zogenaamde “1,5 meter maatschappij”. 
Hoewel per 1 juli 2020 er weer evenementen en samenkomsten mogelijk zijn kan dit echter alleen 
gebeuren wanneer voldaan wordt aan de harde voorwaarden die door de voorzitter van de 
Veiligheidsregio Limburg-Noord in de noodverordening kenbaar zijn gemaakt. Tevens heeft de 
Veiligheidsregio Limburg-Noord een handelingsprotocol opgesteld waaraan organisatoren en lokale 
overheden moeten voldoen om een activiteit of evenement veilig te kunnen laten plaats vinden. Plannen 
voor evenementen worden door het Expertteam van de veiligheidsregio getoetst of de ingestelde 
maatregelen voldoende corona proof zijn.

De kermis in Swalmen wordt door de gemeente Roermond zelf georganiseerd. Normaal organiseert de 
horeca in Swalmen tijdens de kermis optredens van bandjes om de gezelligheid op en bij de terrassen 
te verhogen. Dit vergt een investering die door het bezoek aan de horeca kan worden terugverdiend. 

Gegeven deze omstandigheden is er overleg geweest met de horeca-uitbaters van de Markt in 
Swalmen. In een gezamenlijk overleg, de datum 20 juli 2020, is door de horeca ten overstaan van de 
marktmeesters en de evenementencoördinator, aangegeven dat zij het naleven van ingestelde 
maatregelen ten aanzien van het coronavirus, onmogelijk achten wanneer er toch een kermis wordt 
gehouden.  

De zienswijze van de horeca om geen kermis te houden is op 20 juli 2020 telefonisch besproken met de 
voorzitter van de Dorpsraad Swalmen. De voorzitter gaf aan dat het niet organiseren van een kermis te 
billijken is gezien de moeilijkheden waarmee de Swalmense horeca zich tijdens een kermis 
geconfronteerd ziet. 
 

Argumenten
1.1.Om activiteiten te organiseren moet voldaan worden aan maatregelen die ter bestrijding van het 

coronavirus zijn ingesteld:
De belangrijkste maatregel is dat er altijd voldaan kan worden aan de 1,5 meter afstandsnorm.
Een kermis kan worden beschouwd als een doorstroomevenement. Mensen staan namelijk niet 
lang stil omdat zij langs attracties trekken.
Het waarborgen van voldoende afstand (1,5 meter) bij wachtrijen alsmede op het kermisterrein zelf 
vergt inzet van personeel en (fysieke) middelen. Zo zal het kermisterrein afgezet moeten worden 
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waarbij gewerkt wordt met een gereguleerde in- en uitstroom. Dit om te bewaken dat er geen 
“overcrowding” kan ontstaan waardoor mensen zich niet meer kunnen houden aan de gevraagde 
afstand van 1,5 meter. Bij de in- en uitgang moet beveiliging of overeenkomstige functionarissen 
worden ingezet. Tevens zal op het kermisterrein looproutes worden ingesteld om te voorkomen dat 
er op de toch al beperkte ruimte tegengestelde loopstromen ontstaan. Om mensen blijvend te 
attenderen op de ingestelde maatregelen zullen er toezichthouders aanwezig moeten zijn. 
Aangezien de kermis 6 dagen duurt is met name de personele inzet tijdens de duur van de 
openstelling van de kermis erg kostbaar.
 

1.2.Aan de Markt te Swalmen zijn drie horecazaken gelegen; Café de Mert, café de Geitesjtal en 
Aetcafé zaal ‘t Kesjotje. Alle drie de uitbaters geven aan dat de kermis in Swalmen met name ook 
draait om cafébezoek en het nuttigen van alcohol. Volgens de vigerende noodverordening mogen 
cafés zonder reservering en een gezondsheidscheck  maximaal 100 personen toelaten. Wanneer 
een café binnen aan meer dan 100 personen ruimte biedt, waarbij de 1,5 meter wel gewaarborgd is, 
moet men wel reserveren, placeren en een gezondheidscheck  uitvoeren. 
Alle cafés in Swalmen hebben beperkte ruimte waar geen plaats is voor meer dan 100 bezoekers. 
Tijdens een normale kermis organiseert de horeca optredens, waardoor er sprake is van een 
evenement. Tijdens een evenement moet de horeca hun bezoekers ook placeren waarbij de 1,5 
meter in  acht moet worden genomen.  De kosten die de horeca normaal zou maken tijdens een 
kermis (bandjes inhuren en extra personeel laten werken) weegt voor de horeca niet op tegen de 
mindere inkomsten vanwege de gelimiteerde bezoekersaantallen. 

1.3.De horeca-uitbaters hebben aangegeven dat zij graag gastheer willen zijn en niet continu 
handhavend of corrigerend willen optreden. Zonder extra evenement vindt de horeca het lastig om 
mensen te corrigeren, bang om hun klandizie voor altijd weg te jagen. 
Met een georganiseerde kermis zal de druk op hun horecagelegenheid groter worden waardoor het 
corrigerend en handhavend optreden van de horeca zal toenemen. Men zal dan ook extra 
beveiligers moeten inhuren. Het financiële risico is te groot om tijdens een te houden kermis open te 
blijven. De horeca overweegt zelfs om tijdens een kermis zelfs dicht te gaan om geen problemen te 
krijgen. 

1.4.Zoals gesteld zal een kermis in de oorspronkelijk vorm niet worden neergezet (locatie Markt en In 
de Haofkes). Om voldoende veiligheidsmaatregelen te kunnen waarborgen zal een kermis alleen in 
een afgeslankte vorm neergezet kunnen worden, waarbij maatregelen zoals genoemd onder punt 
1.1. moet worden ingevoerd. Om zo min mogelijk jong volwassenen te trekken zou een kermis voor 
de jongste inwoners van Swalmen het meest wenselijk zijn. Attracties voor die doelgroep zou dan 
opgesteld kunnen worden In de Haofkes. Minderjarigen hoeven immers onderling én ten opzichte 
van volwassenen geen 1,5 meter afstand te houden.
De horeca-exploitanten geven aan dat de ouders dan op het terras komen drinken en de kroost met 
geld naar de kermis stuurt. Het effect van een aanzuigende werking op het terras blijft voor hen 
onverminderd groot en te risicovol.  

1.5.De kermis in Swalmen wordt door de marktmeesters van de gemeente Roermond georganiseerd. In 
januari van 2020 heeft al een inschrijving van exploitanten plaats gevonden, in de wetenschap dat 
de kermis zoals te doen gebruikelijk door kon gaan. De definitieve gunning heeft na de 
verpachtingsperiode ook al plaats gevonden waarna de inschrijvers schriftelijk op de hoogte zijn 
gesteld. Het coronavirus heeft alles veranderd waardoor de kermis niet in oorspronkelijke vorm kan 
doorgaan. De exploitanten verwachten op korte termijn uitsluitsel van de gemeente. Aan de 
exploitanten is nog niet gecommuniceerd of de kermis wel of niet geheel of gedeeltelijk kan 
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doorgaan. Dit zal pas na besluitvorming door uw college plaats vinden. Vanwege de corona zijn er 
ook nog geen facturen voor de pacht aan de exploitanten gestuurd.  .
Wanneer uw college besluit tot afgelasting van de kermis dan zal, zoals eerder met de 
portefeuillehouder is besproken, de gunningen van 2020 worden overgenomen naar 2021, zodat de 
gedupeerde exploitanten deze zekerheid wordt geboden voor het volgende kermisseizoen. 

2.1 Integrale afstemming
Dorpsraad Swalmen
Naast overleg met de horeca heeft er ook overleg plaats gevonden met de voorzitter van de 
Dorpsraad Swalmen. Hoewel hij het betreurde dat er geen kermis zou kunnen plaats vinden 
snapt hij de motivering van de horeca. Ook snapt de Dorpsraad dat de kans dat de regels door de 
bezoekers van de kermis niet nageleefd zullen worden realistisch groot is, waardoor er mogelijk 
weer een opleving van het virus in Swalmen zou kunnen ontstaan, wat uiteindelijk een grotere 
negatieve impact zou kunnen hebben dan het niet hebben van een kermis. De Dorpsraad zal 
daarom nooit tegen een besluit van het niet organiseren van een kermis in Swalmen ageren. 
Ter verkenning van de mogelijkheden is er vooraf met de Veiligheidsregio Limburg-Noord 
gesproken naar (on)mogelijkheden van het houden van een kermis. De veiligheidsregio heeft 
hierbij gekeken naar de ingestelde maatregelen en handleiding corona proof plan. 

Wijkregie
Ook met de wijkregisseur is afgestemd naar mogelijke gevolgen van het al dan niet houden een 
kermis. De wijkregisseur geeft aan dat er normaal ook veel jongeren in de leeftijd van 15-25 en 
naar de kermis komen.  Wanneer besloten wordt dat er geen kermis wordt gehouden dan zal 
Jongerenwerk van Wel.kom in aanloop naar deze datum de behoefte onder de Swalmense jeugd 
peilen en hieraan een gevolg geven. 

Kanttekeningen en risico’s

3.1.Wanneer uw college besluit dat er toch een kermis moet komen dan kan dit nooit in de 
oorspronkelijke vorm worden opgebouwd. Dit vanwege de vereiste maatregelen om de 1,5 meter 
maatschappij af te dwingen. Alleen een kermis in afgeslankte vorm, alleen voor de kleinste 
doelgroep, zou op een veilige wijze gereguleerd kunnen worden op de locatie In de Haofkes. De 
kosten voor het inregelen van de vereiste maatregelen worden geschat op ongeveer € 30.000,-. 
Het coronafonds van de gemeente Roermond biedt een mogelijkheid om de kosten voor het 
inrichten en reguleren van de openbare ruimte een mogelijkheid in het kader van de 1,5 meter 
maatschappij. Wanneer uw college besluit toch een kermis te houden zal hiertoe een verzoek 
worden ingediend bij het Expertteam coronafonds, die vervolgens hiertoe een separaat advies 
opstelt en aan uw college zal voorleggen.

3.2.Bij een besluit om de kermis in afgeschaalde vorm toch door te laten gaan bestaat de kans dat de 
horeca aan de Markt te Swalmen haar deuren sluit omdat zij de veiligheidsmaatregelen niet kan 
en wil naleven. Dit zal een effect hebben op de beleving van de bezoeker aan de kermis. Hoewel 
dit een eigen keuze zal zijn, zal de financiële draagkracht van de horeca aan de Markt 
verslechteren omdat zij gedurende de sluiting van de kermis in het geheel geen inkomsten 
genereren. 
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Financiële gevolgen

De inkomsten die de gemeente normaal aan een kermis verdient door verpachting vallen doorgaans 
geheel weg tegen de kosten die de gemeente maakt aan stroom, reguliere afzetting en 
promotiekosten. Onder de streep houdt de gemeente niets over aan het organiseren van een kermis. 

Wanneer de gemeente een besluit neem om de kermis in afgeslankte vorm door te laten gaan zal dit 
de gemeente ongeveer € 30.000,- kosten aan extra te nemen maatregelen in het kader van de 
coronamaatregelen.

Als de horeca aan de Markt zegt dat zij niet open gaan tijdens een kermis dan zal dit een effect 
hebben op hun financiële huishouding. Wanneer vanwege de precaire financiële toestand van de 
horeca het gevolg op termijn is dat zij hierdoor niet meer kunnen ondernemen kan dit indirect ook een 
financieel gevolg hebben voor de economische ontwikkeling in deze kern. Een bedrag is niet te 
becijferen. 

Communicatie en participatie

Het besluit van uw college zal worden gecommuniceerd met de kermisexploitanten die zich hebben 
ingeschreven voor een plaats op de kermis in Swalmen.
Ook de horeca aan de Markt in Swalmen alsmede de dorpsraad zal van uw besluit in kennis worden 
gebracht. 

Er zal in samenwerking en in afstemming met de portefeuillehouder een persbericht worden 
opgesteld.  

Ten aanzien van de kermis in Herten, die van 8 tot en met 11 augustus 2020 door een particulier 
initiatief wordt georganiseerd, kan gesteld worden dat de gemeentelijke overheid, geadviseerd door 
de veiligheidsregio, in gesprek is met de organisator. Deze kermis is dermate kleinschalig van opzet 
dat dit met inachtneming van bepaalde maatregelen wel georganiseerd kan worden. Hierover is 
ambtelijk overleg met de organisator. 

Publicatiedatum voorstel

De publicatie van het besluit van uw college kan direct na besluitvorming plaats vinden. 


